

## تدشين البرنامج الاغاثي الصحي و الغذائي بمستشفى سيد الشهداء - و معسكر زمز

التاريخ: ٦ يونيو ٢٠٢٤

أدى الصراع المستمر في مدينة الفاشر إلى أزمة إنسانية حادة، أثرت على الآلاف المدنيين، وبخصوص هذا التقرير جهود المساعدات الطارئة التي قامت بها منظمة ميرام لإسناد السلام وتنمية المرأة للتخفيف من المعاناة في المنطقة خلال هذه الفترة.

يهدف هذا البرنامج إلى توزيع المساعدات الغذائية عبر تسليم حصص غذائية طارئة للتخفيف الأعباء المعيشية لسكان معسكر زمز ، ونسبة للظروف المأساوية التي خلفتها هذه الحرب العجينة مما أدي إلى شح في الغذاء بالإضافة إلى الزيادة الباهظة في أسعار السلع.

بجانب ذلك قامت ميرام بدعم مستشفى سيد الشهداء و تم تسليم بعض المستلزمات الطبية والأدوية الأساسية والضرورية التي تحتاجها المستشفى. مما يؤكد ان منظمة ميرام تقوم بدورها في تعزيز نوعية وجودة الخدمات الطبية فيها ، مؤكدا سير البرامج و دعم المنظمة المستمر في حالات الطوارئ.

و من التوصيات التي تضعها ميرام في الإعتبار زيادة التمويل و الحاجة الملحة إلى موارد مالية إضافية لمواصلة عمليات المساعدة وتوسيعها، تحسين التنسيق بين المنظمات الدولية والمحلية لضمان الاستخدام الفعال للموارد و إيصالها إلى الفئات المحتاجة.

والشكر كل الشكر إلى غرفة الطوارئ الفاشر

المكتب الإعلامي لميرام

٦ يونيو ٢٠٢٤

---

## Launching the health and food relief programme at Sayyid Al-Shuhada Hospital and Zamzam Camp

Date: 6 June 2024

The ongoing conflict in El Fasher has led to a severe humanitarian crisis, affecting thousands of civilians. This report summarises the emergency aid efforts undertaken by MIRAM to alleviate the suffering in the area during this period.

This programme aims to distribute food aid through the delivery of emergency food rations to alleviate the living burdens of the residents of Zamzam camp, due to the tragic conditions caused by this cursed war, which led to a shortage of food in addition to the exorbitant increase in the prices of commodities.

In addition, MIRAM supported Sayed Al-Shuhada Hospital and delivered some medical supplies and basic and necessary medicines needed by the hospital. This confirms that MIRAM is playing its role in enhancing the quality of medical services, confirming the progress of programmes, and the organisation's continuous support in emergencies.

Among the recommendations that MIRAM takes into consideration are increasing funding and the urgent need for additional financial resources to continue and expand assistance operations, improving coordination between international and local organisations to ensure the effective use of resources and their delivery to the needy.

Many thanks to the El Fasher Emergency Room.

6/June 2024





**منظمة ميرم لإسناد السلام وتنمية المرأة تقيم فعالية  
فرحة العيد" بمعسكر كيريياندengo لللاجئين - أوغندا"**

هدفت ميرم من هذه المبادرة بث احساس العيد في قلوب الاطفال اللذين عاشوا وما زالوا يعيشون ظروف قاهرة بالمعسكرات، خلال هذه المبادرة شكل الأطفال والعيد ثنائية متداخلة وتمثل هذا التداخل بتشكيل لوحة مليئة بالفرح، والسعادة، فالفرح لا يمتلك هوية ولا وطناً، والعيد بالنسبة للأطفال قطار مليء بالفرح الملون، وضحك الأطفال البريئة، والتي تملأ الأرض بهجة، وغفوية

نحن في منظمة ميرم لإسناد السلام و التنمية نؤمن بحقوق الأطفال في حياة تراعي طفولتهم وسلمهم وأمنهم ودعم الأطفال النازحين وتوفير بيئة آمنة ومحفزة لهم هو هدف مطلب وحق إنساني وسنسعى جاهدين لتحقيق استقرارهم النفسي والمعنوي ولا يتجزأ من ذلك الإهتمام بشريبة النساء في المعسكرات والاهتمام بقضاياهن

**MIRAM for Supporting Peace and Women's Development Organization organizes an event**

**The Joy of Eid at "Kiryandengo Refugee Camp - Uganda"**

During this initiative, children and Eid formed an overlapping duo, and this overlap was represented by forming a painting full of joy, happiness, joy has no identity and no country, and Eid for children is a train full of colorful joy, and the innocent laughter of children, which fills the earth with joy and spontaneity.

We at **MIRAM** Organization for Peace and Development believe in the rights of children to a life that respects their childhood, peace and security, and supporting displaced children and providing a safe and stimulating environment for them is a required goal and a human right, and we will strive to achieve their psychological and moral stability, and part of that is paying attention to the segment of women in the camps and paying attention to their issues.



